
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. december 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
223 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 223:
’Ministeren bedes redegøre for, hvor mange danskere, der er blevet behandlet med Ta-
miflu i forbindelse med H1N1 epidemien og hvad erfaringerne med anvendelsen af 
dette lægemiddel har været.’

Svar:
Til brug for min besvarelse har jeg indhentet en udtalelse fra Lægemiddelstyrelsen. 
Lægemiddelstyrelsen har oplyst følgende:

”Det totale salg af Tamiflu® er i nedenstående skema opgjort for perioden april, hvor 
H1N1 epidemien startede, til oktober. Dette giver det følgende resultat:

Modtager
Antal 
pakninger

Enkeltperson 15.722
Sygehus 2.645
Læge til brug i praksis 2.337
Leverance 1.360
Andet 912
Ikke angivet 175
Tandlæge til brug i praksis 118
Dyrlæge til brug i praksis 22
I alt 23.291

For perioden 1. november til 13. december 2009 har Lægemiddelstyrelsen kun data fra 
Medicinprofilen, dvs. udleveringer fra apotekerne til enkeltpersoner. Af denne fremgår 
det, at 20.069 pakninger er udleveret. 

Ud fra disse data kan det estimeres, at der formentlig er rundet et totalsalg på 50.000 
pakninger for hele perioden fra 1. april til 13. december 2009.

Lægemiddelstyrelsen har derfor et godt overblik over, hvor mange pakker Tamiflu®, 
der er solgt. Men hvor mange personer, der reelt har været i behandling, vides ikke, da 
der kan ligge mange uåbnede pakninger i hjemmene. Da Tamiflu® under den aktuelle 
pandemi ikke er givet som led i et kontrolleret studie, er det ikke muligt at opgøre, hvor 
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mange personer, der måtte have haft effekt, hverken i behandlings- eller i forebyggel-
sesøjemed. 

Bivirkningsprofilen for Tamiflu® er velkendt efter anvendelse til et meget stort antal 
patienter. Både de danske og de samlede internationale erfaringer med bivirkninger 
viser, at der en fuldt ud acceptabel balance mellem de observerede bivirkninger og ef-
fekten af Tamiflu®.”

Jeg kan henholde mig til Lægemiddelstyrelsens udtalelse.

Med venlig hilsen

Jakob Axel Nielsen   /   Lisette Bulig


